
Ahoj, dnes další rozvíjející vězný člen – PŘÍVLASTEK – zkratka Pk 

Přívlavtek rozvíjí podstatné jméno příkl. MALÉ dítě. 

Nejčastěji je vyjádřen přídavným jménem nebo zájmenem    příkl. MOJE dítě 

Ptáme se na něj tím podstatným jménem, které rozvíjí a otázkami – JAKÝ, 

KTERÝ, ČÍ      příkl. Jaké dítě – MALÉ – přívlastek SHODNÝ – PKsh, protože je ve 

stejném pádě jako podst.jm. – kdo,co – dítě, kdo co – malé dítě                                     

Přívlastek shodný stojí většinou před podstatným jménem. 

Přívlastek NESHODNÝ – Pknsh  stojí většinou za podstatným jménem, bývá 

vyjádřen podstatným jménem a je v jiném pádě než rozvíjené podstatné jméno. 

Přikl.            Hora v KRKONOŠÍCH – jaká hora?   Hora- 1.p., v Krkonoších – 6.p. – 

Pk neshodný 

Učebnice str. 117 – 119 

Zkuste podle vzoru k podstatnému jménu utvořit Pksh a Pknsh. 

Pksh                                                       Pknsh 

Letní                       počasí                     v horách  

..........................  ulice                   ......................... 

..........................  nálada               ......................... 

..........................  babička             .......................... 

..........................  knížka                ........................... 

..........................  den                    ........................... 

..........................  lékař                  ............................ 

..........................  ryba                   ............................. 

..........................  zahrada            .............................. 

..........................  třída                  ............................... 

..........................  hrnec                ............................... 

..........................  zuby                  ............................... 



             


